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Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordf. 

Alexandra Mattson Åkerström (V) §§1-21 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Birgitta Thulin (M) §§1-21 

Mariana Moreira Duarte (MP)  

Kristin Jacobsson (C) §§ 1-21 

Michaela Hollis (KD) §§ 1-21 

Karin Gustafsson (S)  §§ 1-21 

Anders Göransson (S) §§ 1-21 

Lotten Hammar (S) 

Jackie Nylander (V) 

Christina Wallmark (SD) §§1-21 

  

Tjänstgörande ersättare 

Anne-Lie Elfvén (L)  

Johan Kling (C) § 22 

Anna Rantala Bonnier (Fi) § 22 

 

Ersättare  

Johan Kling  (C) §§ 1-21 

Björn Häll Kellerman (V)  §§ 1-21 

Matilda Vigedal (V) §§ 1-21 

Niclas Karlsson (SD)  §§ 1-21 

Anna Rantala Bonnier (Fi) §§  1-21 

 
Tjänstemän 

Fredrik Jurdell, socialdirektör 

Veronica Wolgast Carstorp, avdelningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Erica Närlinge, borgarrådssekreterare 

David Ekstrand, borgarrådssekreterare 

Inga-Karin Mellberg, nämndsekreterare 
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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och ledamoten Jackie Nylander utses att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

måndag  den 29 mars 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Under den här punkten informerar Jenny Swärd, avdelningschef för 

socialtjänstavdelningen om hur Corona pandemin påverkar och 

berör personer i hemlöshet. Ordinarie verksamheter för denna 

målgrupp har kunnat hållas öppna som vanligt och även vid behov 

haft flexibilitet att anpassas för ett visst ökat behov av 

övernattningsplatser. Det har varit mycket liten smittspridning bland 

personer i hemlöshet, ingen känd förklaring finns men 

förvaltningens personal var tidigt ute med att införa utökade 

hygienrutiner samt att anskaffa skyddsutrustning. Det har också 

varit möjligt att isolera de få personer som ändock förekommit med 

konstaterad Covid19 från övriga på ett bra sätt. Diskussioner pågår 

för närvarande med Region Stockholm om att gruppen hemlösa 

personer skulle kunna få prioritet i vaccinationsordningen. 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inget för dagen 
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§ 5  

Krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för 

svenskt medborgarskap (SOU 2021:2) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/66 

Dnr 1.6-24/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss om krav på kunskaper i 

svenska och samhällskunskap för svenskt medborgarskap 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  

År 2019 fick en särskild utredare i uppdrag av regeringen att lämna 

förslag som innebär att godkänt prov i svenska och i grundläggande 

samhällskunskap ska vara ett krav för medborgarskap i Sverige. 

Utredningen har nu överlämnat sitt delbetänkande Krav på 

kunskaper i svenska och samhällskunskap för svenskt 

medborgarskap (SOU 2021:2) där ett antal krav presenteras som 

föreslås ställas på de individer som ansöker om svenskt 

medborgarskap. Syftet med kraven är att stärka medborgarskapets 

status och att främja ett inkluderande samhälle. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslagets syfte och intention 

om att stärka medborgarskapets status och att främja ett 

inkluderande samhälle. Förvaltningen belyser dock en del aspekter 

på förslaget som är viktiga att beakta för att undvika att vissa 

grupper får minskad möjlighet att beviljas ett svenskt 

medborgarskap. Förvaltningen föreslår att nämnden hänvisar till 

tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 9 mars 2021. 
 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl. (V), ledamoten 

Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation  

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl. (V), ledamöterna  

Karin Gustafsson, Anders Göransson, Lotten Hammar alla (S) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Socialnämnden avslår utredningens förslag och anför följande.  

 

Vi delar uppfattningen att det är önskvärt att människor som avser 

att permanent bosätta sig i Sverige erhåller svenska språkkunskaper 

som även underlättar en vidare integration i samhället. Kunskaper i 

svenska språket och grundläggande samhällskunskap har stor 

betydelse för möjligheten att få arbete och i övrigt integreras i det 

svenska samhället. Men detta förslag är ett paradigmskifte i hur vi 

historiskt sett på rättigheter i Sverige. Den linje som tidigare rått har 

sett rättigheter som en nyckel till integration som ska öppna upp 

dörrar, medan detta förslag innebär ett skifte mot att betrakta 

rättigheter i samhället som belöningar vissa kan få om de mot alla 

odds lyckas ta sig igenom dessa stängda dörrar. Ett sådant skifte i 

synen på rättigheter får inte bara konsekvenser för de som omfattas 

av det, utan för alla i samhället. Vi motsätter oss en sådan 

utveckling.  

 

Det finns ingen tvekan om att språk och kunskap om samhället är en 

viktig del av allas våra möjligheter att vara en del av samhället. 

Dock finns det ingen forskning som visar att språkkrav ger positiva 

effekter för utveckling av språkkunskap. Istället är det andra 

faktorer som påverkar möjligheten till effektiv språkinlärning som 

till exempel trygghet och aspekter rörande språkundervisningens 

kvalitet. Om man vill ge bättre förutsättningar för inlärning av 

svenska språket bör samhället alltså istället ge möjlighet till SFI 

från dag ett, trygga permanenta uppehållstillstånd och satsa på 

kvalitetshöjning av SFI. 

 

Forskningen visar att ett språkkrav som ett villkor för att få svenskt 

medborgarskap riskerar leda till lägre, fördröjd samt en mer selektiv 

naturalisering. Den forskning som gjorts om konsekvenserna av 

införandet av integrationskrav i Nederländerna och i Danmark visar 

att det finns en stor sannolikhet att denna åtgärd kommer innebära 
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en försämrad inkludering i samhället. Om utvecklingen i Sverige 

skulle följa samma mönster skulle de förändrade reglerna riskera att 

innebära att mindre än hälften av de som har för avsikt att bosätta 

sig permanent i Sverige skulle få svenskt medborgarskap och 

därmed rösträtt vid riksdagsval. Framför allt skulle de lågutbildade 

drabbas hårdast. Den grupp kvinnor som saknar en utbildning från 

sitt hemland och som idag är långt från arbetsmarknaden är redan i 

dag en utsatt grupp och risken är att detta kommer påverka deras 

situation i högre grad. 

Kostnaden för att genomföra proven skulle innebära ett stort hinder 

för låginkomsttagare att ansöka om medborgarskap. Särskilt hårt 

skulle det slå mot de som av olika skäl kommer behöva flera försök 

för att klara testen. Möjligheten att bli svensk medborgare ska inte 

vara avhängt vilken inkomst man har. Även de som har 

försörjningsstöd ska kunna bli svenska medborgare.  

 

Det kommer även oönskade effekter ur ett demokratiskt perspektiv 

eftersom det kan medföra att utlandsfödda som är permanent 

bosatta i Sverige sedan många år kommer att sakna rösträtt i 

riksdagsvalen. Att erhålla medborgarskap är dessutom en 

katalysator för en bättre ställning på arbetsmarknaden och för 

individens politiska och sociala engagemang, något som såväl 

nationell som internationell forskning visar. Med tanke på att ett 

medborgarskap och en inkludering spelar en positiv roll i 

integrationsprocessen är ett införande av språkkrav djupt 

problematiskt. 

 
Det är inte integrationspolitiken som har misslyckats, det är 

jämlikhetspolitiken som har misslyckats. Andelen utlandsfödda i 

Sverige som arbetar är högre än den genomsnittliga andelen inrikes 

födda med arbete i OECD. Men utlandsfödda – och deras barn – har 

i genomsnitt lägre löner, tyngre arbeten och är oftare formellt 

överkvalificerade i sina yrken. Däri ligger problemet. Och i den 

bostadspolitik som lett till en skriande bostadsbrist, 

bostadssegregation och rika kommuner som stänger vanligt folk ute. 

Vi vill skapa ett inkluderande samhälle genom att minska 

klyftorna.”  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Sverigedemokraterna anser likt utredningen,  att det enligt lag ska 

ställas krav på kunskaper i svenska och samhällskunskap för att 

förvärva svenskt medborgarskap för den som är 16-66 år. Undantag 

från kravet för ska också kunna ges om möjlighet saknas för 

språkinlärning som ligger utanför individens kontroll, till exempel 

för person som på grund av funktionsnedsättning inte kan lära sig 

svenska. 
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Bakgrunden till vårt ställningstagande är att det svenska språket är 

nyckeln till att känna delaktighet och inkludering. Det faktum att 

ökade krav för medborgarskap minskar efterfrågan på detsamma ser 

vi inte som något problem då ökade krav för att få medborgarskap 

på sikt främjar förståelse, tillhörighet och sammanhållning för dem 

vars avsikt är att stanna och bli en del av vårt samhälle. 

 

Likväl som att inneha rätten att dela ut medborgarskap borde 

myndigheterna ha rätt att dra tillbaka medborgarskapet från dem 

som har lämnat felaktiga uppgifter. Folkrätten ger Sverige den 

möjligheten och alla de övriga nordiska länderna har tagit den.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (V),(S) 
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§ 6 

Motion (Fi) om långsiktigt boende och skolgång för utsatta  

EU-medborgare 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2019/1521 

Dnr 1.7.1-695/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen om långsiktigt boende och skolgång 

för utsatta EU-medborgare 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 

Feministiskt initiativ. I motionen föreslås att kommunfullmäktige 

beslutar om att införa långsiktiga boendelösningar för utsatta EU-

medborgare i linje med redan framtagna lösningar i andra 

kommuner samt att erbjuda skolgång i stadens skolor för de barn till 

EU-medborgare som vistas här under längre perioder. Förvaltningen 

bedömer att det saknas juridiska förutsättningar för att tillhandahålla 

långsiktiga boendelösningar för målgruppen EU-medborgare utan 

uppehållsrätt och konstaterar gällande frågan om skolgång att 

rättsläget är oklart. Mot denna bakgrund anser sig förvaltningen inte 

kunna stödja förslagen i motionen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 mars 2021 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

” Om jag hade haft rösträtt hade jag yrkat bifall till motionen och 

därutöver anfört: 

 

Utsatta EU-medborgare och deras barn som befinner sig i 

Stockholm är en mycket utsatt grupp som löper stora risker att till 

följd av sin utsatthet fara illa. Därför anser vi att staden bör göra vad 

som är möjligt för att ge denna utsatta grupp bättre förutsättningar 

för ett drägligt liv. Mycket har gjorts på initiativ av det rödgrönrosa 

styret. Här har Feministiskt Initiativ hela tiden samtidigt hävdat att 

mer bör göras. Förvaltningens svar visar tydligt att Stockholm valt 
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en mer restriktiv hållning gentemot den här gruppen än andra 

kommuner. Något vi beklagar. Vi önskar att Stockholm istället gick 

i bräschen för att arbetet mot utsatthet och mänskliga rättigheter 

även när det gäller utsatta EU-medborgare. 

 

Särskilt nu när vi befinner oss mitt i en pandemi anser vi att det är 

särskilt akut att prioritera rätt insatser för att begränsa 

smittspridning. Något som tyvärr riskerar att ske när utsatta grupper 

fortsatt tvingas flytta runt mellan olika boenden och inte erbjuds en 

mer permanent lösning. Tillgången till långsiktigt boende är därför 

inte bara viktigt för att det ger personerna i fråga möjlighet till 

stabilitet, och därmed tid till att istället fokusera på att tex söka 

arbete, utan är också ett sätt att minska smittspridningen. 

 

När det gäller utbildning för barn till EU-medborgare vill vi 

återigen hänvisa till barnkonventionen och alla barns rätt till 

utbildning. Det bör gälla alla barn som vistas och bor i Stockholm 

under en längre tid - och inte göras några undantag oavsett om de 

omfattas av skollagen eller inte. Vi ser positivt på ambitionen att 

lyfta frågan ur ett bredare perspektiv gällande lagstiftning och 

praxis och vill återigen understryka att det alltid bör sättas i första 

hand att kunna garantera alla barn deras mänskliga rättigheter. Om 

staden inte erbjuder skolgång till EU-medborgares barn bryter 

staden direkt mot barnkonventionens bestämmelser om alla barns 

rätt till utbildning, och fråntar barnen rätten till en av konventionens 

grundprinciper; varje barns rätt till att utvecklas fysiskt, psykiskt 

och socialt.  
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§ 7 

Motion (Fi) om skydd till anhöriga 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1135 

Dnr 1.7.1-696/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss av motion om 

skydd till anhöriga 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Anna Rantala 

Bonnier och Lisa Palm (Fi). Motionären föreslår att 

kommunfullmäktige skyndsamt ska ge ett utökat uppdrag samt ökade 

resurser till stadens sociala insatsgrupper att utöka arbetet till att också 

omfatta stöd och skydd till anhöriga till kriminella som utsätts för våld 

och hot av personer i kriminella miljöer. Socialförvaltningen 

instämmer med motionärerna om att stöd till anhöriga till personer i 

kriminalitet är en angelägen fråga. Målgruppen anhöriga till 

personer med en kriminell livsstil och anhöriga till personer som 

drabbats av skjutningar och dödligt våld ingår i Stockholm stads 

förslag till nytt program för stöd till anhöriga 2021-2024 som ännu 

ej fattats beslut om i kommunfullmäktige. Socialförvaltningen har 

påbörjat ett arbete med att ta fram stödmaterial kring anhörigstöd 

för målgruppen i syfte att stödja stadsdelsförvaltningarna i deras 

arbete med stöd till föräldrar, partners och syskon till barn och 

vuxna som begår brott. Sammantaget gör socialförvaltningen 

bedömningen att behovet av stöd och skydd till anhöriga till 

kriminella som utsätts för våld och hot ryms inom det befintliga 

arbetet som redan görs och planeras inom ramen för anhörigstöd.  

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 mars  2021 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 
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Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S), vice ordföranden Alexandra 

Mattsson Åkerström m.fl.(V) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” 1. Bifalla motionen i sin helhet 

2.Därutöver anförs följande 

Det är glädjande att förvaltningen delar vår uppfattning om att 

anhöriga till personer som befinner sig i kriminell livsstil ska 

erbjudas adekvat stöd och skydd. Tillsammans med rättsväsendet 

måste staden göra allt för att de familjemedlemmar som drabbas av 

gatuvåldet, eller som har en närstående som rör sig i kriminella 

miljöer, ska känna sig trygga med att de erbjuds hjälp. De får inte 

lämnas ensamma i en oerhört svårhanterlig och traumatisk situation.  

 

Skjutningarna och våldet fortsätter öka. Vi vet att 2020 var ett 

rekordår i antalet skjutningar i region Stockholm och att 23 personer 

dog i samband med skottlossningar. Det är människoliv som 

fortsätter att skördas och våldet kryper nedåt i åldrarna. Barn har 

flera gånger blivit ofrivilliga vittnen och i vissa fall offer för det 

grova våldet. Bakom varje skjutning står anhöriga, vänner och 

familjemedlemmar som inte bara sörjer, utan också är oroade för sin 

familjs säkerhet. När våldet ökar - ökar också den grupp av 

människor som påverkas och där måste staden gå in och möta 

behovet av skydd och stöd till anhöriga. Ansvaret får inte falla 

mellan stolarna. Det är oacceptabelt att personer som hotas av 

kriminella med stort våldskapital inte ska få stöd från samhället 

 

Kunskapen om vad för stöd som erbjuds från staden till personer 

som lämnar kriminalitet, och till deras anhöriga, är låg. Vi får i 

vittnesmål höra hur syskon, vänner och mammor vädjar om hjälp 

och en trygg plats att vända till sig för att bearbeta vad de har varit 

med om. 

 

Vi ställer oss positiva till det förvaltningen skriver kring 

anhörigstöd, anhörigprogram och stöd till brottsoffer, men vi vill 

också poängtera att det behövs mer. Det stöd som finns att få idag 

räcker inte till när det kommer till skydd för anhöriga till personer 

som rör sig i kriminella miljöer. Det finns ingen tydlig struktur 
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inom socialtjänsten kring akut skydd för den som hotas till livet på 

grund av en anhörigs kriminalitet. Det krävs en tydlighet om hur 

ansvarsfördelning ser ut när det gäller kostsamma åtgärder som 

skyddade adresser dit människor kan flyttas akut, eller långvarigt 

stöd för den som har en kvarvarande hotbild. Tyvärr kommer inte 

de, av förvaltningen, namngivna åtgärderna komma till rätta med 

det. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (S),(V) 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-03-23 

10 

 

 

 

 

 

§ 8 

Motion (SD) om att utreda inrättandet av kategoriboende med 

husdjursprofil 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1124 

Dnr 1.7.1-699/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen avseende Motion om att utreda 

inrättandet av kategoriboende med husdjursprofil. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Peter Wallmark 

(SD) om att utreda inrättandet av kategoriboende med 

husdjursprofil. Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

att berörda förvaltningar utreder hur kategoriboenden med 

husdjursprofil kan inrättas. 

 

Det finns idag inga stödboenden inom socialförvaltningen där 

personerna som bor kan ta med sina egna husdjur. Däremot är det 

möjligt i försöks- och träningslägenhet och i Bostad först. 

Förvaltningen anser att det i nuläget inte är aktuellt att utreda 

inrättandet av kategoriboende med husdjursprofil. Det beror både på 

att det inte finns någon efterfrågan på sådana boendeplaceringar 

från stadsdelsförvaltningarna och på att det finns arbetsmiljö- och 

säkerhetsfrågor som med stor sannolikhet skulle vara svåra att lösa 

på ett tillfredsställande sätt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 2 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 
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Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1.Att bifalla motionen 

 2.Därutöver vill vi anföra följande: 

Idag erbjuder socialförvaltningen stödboenden till individer som av 

olika anledningar är i behov av det. Detta ser vi sverigedemokrater 

positivt på, men vi ser ett behov av att en ny verksamhetsform 

behöver införas för att kunna erbjuda hjälp till de bostadslösa som 

har husdjur. Att tvingas lämna ifrån sig sitt husdjur för att få 

någonstans att bo är naturligtvis en tragedi för den som tvingas att 

välja mellan sitt husdjur och tak över huvudet. 

 

Vi anser därför att kategoriboenden med husdjursprofil bör införas 

för att inte exkludera medborgare på grund av deras privata val. 

Genom införandet av ett sådant kategoriboende kan 

socialförvaltningens stöd till utsatta utökas till att omfatta fler.” 
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§ 9 

Motion (SD) om att utreda kostnaderna för stadens tolkar 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/1121 

Dnr 1.7.1-734/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen avseende Motion om att 

utreda kostnaderna för stadens tolkar 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Peter Wallmark och 

Martin Westmont (båda SD) om att utreda kostnaderna för stadens 

tolkar till socialnämnden. I motionen beskrivs att det finns behov av 

att utreda frågan då kostnaderna för tolkar sannolikt kommer 

fortsätta öka. Av motionen framgår även att det i nuläget anses svårt 

att få en bild över hur omfattande kostnaderna för tolktjänster är då 

de fördelas på olika kostnadsområden.  I den pågående 

upphandlingen av nytt tolkavtal för staden har man vid framtagande 

av förfrågningsunderlaget beslutat om en fastprismodell där alla 

leverantörer erhåller samma ersättning för samma uppdrag. I 

utvärderingen tittar man då endast på kvalitetskriterier och baserat 

på detta så rangordnas anbuden. Förvaltningen tror att den nya 

modellen kan medföra att det blir lättare att följa kostnaderna för 

tolkanvändning i staden. Förvaltningen anser dock att det redan i 

nuläget är relativt enkelt att ta fram kostnaderna varvid en utredning 

av kostnader inte är nödvändig. Förvaltningen föreslår att 

socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på motionen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 10 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 

beslut. 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-03-23 

13 

 

 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1.Att bifalla motionen 

 2.Därutöver vill vi anföra följande: 

 Tolkanvändningen inom den offentliga sektorn är betydande och 

anlitandet av tolktjänster är en stor kostnad för stockholmarna. Hur 

omfattande kostnaderna är idag svårt att få grepp om då de fördelas 

på olika kostnadsområden. 

 

Till följd av den rådande situationen med ett ökat mottagande av 

nyanlända så kommer kostnaderna för tolkar med största 

sannolikhet att fortsätta öka. Det finns därför ett behov av att utreda 

frågan. 

 

Underlaget från en sådan utredning kan användas för att 

effektivisera stadens tolkverksamhet. Att anlita tolk via länk eller 

anställa egna tolkar är exempel på åtgärder som kan minska 

kostnaderna. Att anställa egna tolkar kan möjliggöra besparingar 

men också innebära bättre tillgänglighet och en högre och jämnare 

kvalité på de tolktjänster som staden” 
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§ 10 

Betänkandet Informationsöverföring inom vård och omsorg 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/132 

Dnr 1.6-52/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen avseende Motion om att utreda 

kostnaderna för stadens tolkar 

 

 

Ärendet  
Det har kommit signaler från flera håll om att det finns ett stort 

behov av att kunna utbyta information mellan verksamheter inom 

hälso- och sjukvården och socialtjänstverksamhet. Delbetänkandet 

Informationsöverföring inom vård och omsorg (SOU 2021:4) 

föreslår en ny lag, sammanhållen vård- och omsorgsdokumentation 

och kvalitetsuppföljning. Lagen innebär att det ska vara frivilligt att 

införa system för sammanhållen vård- och omsorgsdokumentation 

inom hälso- och sjukvård samt socialtjänstens verksamhetsområden 

äldreomsorg och funktionsnedsättning. Inga personuppgifter får 

göras tillgängliga om omsorgsmottagaren motsätter sig detta. 

Vidare får vård- och omsorgsgivare inte ta del av personuppgifter 

utan att omsorgsmottagaren aktivt har lämnat sitt samtycke.  

Förvaltningen vill understryka vikten av att det vid tillämpning av 

lagen görs noggranna överväganden mellan alternativen 

direktåtkomst eller annat elektroniskt utlämnande. Vidare anser 

förvaltningen att det ska göras en tilläggsbestämmelse till den 

föreslagna lagen om skyldighet att lämna ut personuppgifter för 

kvalitetsuppföljning. Förvaltningen är positiv till förslagen men 

bedömer att ett beslut om att tillämpa lagen skulle innebära ökade 

kostnader för staden. Förvaltningen föreslår att nämnden hänvisar 

till detta tjänsteutlåtande som svar på remissen.         

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 22 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 
Månadsrapport februari 2021 

Dnr 1.2.2-55/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att utbetala 

2,8 mnkr för projekt intensifierad utredning i hemmiljö till 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen delegation att fördela 

och använda de statliga medel som Stockholms stad 

tilldelats, 46,8 mnkr, inom ramen för Uppdrag Psykisk hälsa 

för 2021. 

 

 

Ärendet 

Prognosen baseras på utfallet per 28 februari samt utifrån dialog 

med samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är enligt budget.  

De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 12 

Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2020 

Dnr 3.1.1-337//2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten om socialtjänstens 

kontakter med vuxna med missbruksproblem under oktober 

2020. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen.  

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom.  

 

 

Ärendet 

Rapporten redogör för antalet vuxna personer, 20 år och äldre, med 

missbruksproblem aktuella för ansökan, utredning eller 

biståndsbedömd insats inom Stockholms stads socialtjänst under 

oktober månad 2020. I 2020 års kartläggning har 2 433 personer 

rapporterats in vilket är en ökning med 24 personer jämfört med 

kartläggningen genomförd 2018. Personer med ett missbruk och 

beroende är ingen homogen grupp och behovet av stöd varierar på 

individnivå. Samtidigt fyller kartläggningen en viktig funktion 

genom att belysa målgruppens situation på gruppnivå och på så sätt 

identifiera viktiga utvecklingsområden inom socialtjänsten för att på 

bästa sätt möta målgruppens stödbehov. Rapporten redovisar 

uppgifter inom områdena antal aktuella personer med 

missbruksproblematik, missbrukssituation, missbruk och samtidig 

psykisk sjukdom, missbruk och samtidig fysisk sjukdom, förekomst 

av samordnad individuell plan (SIP), familjesituation, försörjning, 

boendesituation, nationalitet/födelseland, förekomst av strukturerad 

bedömningsmetod, pågående insatser och behov av fortsatt stöd och 

avslutas med en analys. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 mars 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13 

Patientsäkerhetsberättelse för Gamlebo 2020 

Dnr 1.3.3-45/2021 

 

  

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden lägger patientsäkerhetsberättelsen för 

Gamlebo 2020 till handlingarna. 

  

 

Ärendet  

Enligt patientsäkerhetslagen (2010:659) 3 kap. 10 § ska vårdgivaren 

senast den första mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse 

som ska hållas tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

Gamlebo är ett särskilt boende för hemlösa äldre med 

missbruksproblematik och eller psykiska besvär. Eftersom Gamlebo 

utför hälso- och sjukvårdsinsatser lyder verksamheten under Hälso- 

och sjukvårdslagen (2017:30) och bestämmelserna om 

patientsäkerhetsberättelse skall tillämpas. Förvaltningen föreslår att 

nämnden lägger patientsäkerhetsberättelsen till handlingarna. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 februari 2021.  

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakomförvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14 

Patientsäkerhetsberättelse LSS-hälsan 2020 

Dnr 1.3.3-33/2021 

 

Socialnämndens beslut  

1.  Socialnämnden godkänner LSS-hälsans 

patientsäkerhetsberättelse för 2020 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen, Avdelningen för stadsövergripande sociala 

frågor, Enheten för hälso-och sjukvårdsåtgärder LSS-hälsan, 

ansvarar för kommunal hälso- och sjukvård inom bostäder med 

särskild service och daglig verksamhet utifrån Lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS).  

 

Covid -19-pandemin har genomsyrat årets arbete på LSS-hälsan och 

verksamheten har fått ställa om för att möta pandemins utmaningar. 

LSS-hälsan har agerat rådgivande till stadens krisledning. LSS-

hälsan har trots pandemin kunnat arbeta aktivt med flera planerade 

patientsäkerhetsområden. Prioriterade områden har bland annat 

varit samverkan med regionen och andra samverkanspartners, att 

tydliggöra ansvaret inom daglig verksamhet, att utveckla och 

förbättra enhetens rutiner samt implementering av arbetssätt för 

screening och kartläggning för eventuellt uppkomst av 

demensutveckling hos personer med Downs Syndrom. De områden 

som under året har pausats eller inte hunnits med enligt plan 

fortsätter som fokusområden under 2021. Målet har under året varit 

att göra dessa processer säkrare och trygga patientsäkerheten inom 

respektive område. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 
Redovisning av lex Sarah 2020 

Dnr 1.2.4-31/2021 
 
 
Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner redovisningen av lex Sarah för år 

2020 

  

 

Ärendet 

Med lex Sarah avses en skyldighet för en verksamhet att rapportera, 

utreda och åtgärda när det finns misstanke om eller påtaglig risk för 

missförhållanden. Syftet med lex Sarah är att utreda och åtgärda 

brister i den egna verksamheten för att på så sätt stärka 

verksamhetens kvalitet. Förvaltningen har under år 2020 mottagit 

13 rapporter om misstänkta missförhållanden enligt lex Sarah. Av 

de inkomna rapporterna har sju händelser efter utredning bedömts 

utgöra missförhållanden inom ramen för lex Sarah. Av dessa sju har 

en händelse bedömts utgöra ett allvarligt missförhållande och 

anmälts till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). De 

missförhållanden som har uppmärksammats och rapporterats till 

förvaltningen utgår huvudsakligen från avvikelser kring rutiner, 

riktlinjer eller arbetssätt. Samtliga ärenden enligt lex Sarah 

redovisas löpande under året till socialnämndens individutskott. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner redovisningen 

av lex Sarah för år 2020. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-03-23 

20 

 

 

 
§ 16 
Avtalsuppföljning av socialtjänst och LSS-verksamhet 

Dnr 2.3.4-30/2021 

 
  

Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner årsrapporten 

2. Årsrapporten överlämnas till stadsdelsnämnderna för 

kännedom 

  

 

Ärendet 

Socialförvaltningen ansvarar för uppföljning av de 

stadsövergripande avtal som socialnämnden tecknat för 

stadsdelsnämndernas räkning inom socialtjänst och LSS-

verksamhet. Under år 2020 har 329 verksamheter följts upp och 

majoriteten har bedömts möta avtalets krav. Förvaltningen föreslår 

att nämnden godkänner uppföljningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 3 februari  2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17 

Reviderade riktlinjer för tobaksprodukter, elektroniska 

cigaretter, folköl och vissa receptfria läkemedel 

Dnr 3.1.1-36/2021 

  

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner reviderade riktlinjer för 

tobaksprodukter, elektroniska cigaretter, folköl och vissa 

receptfria läkemedel 

 

  

Ärendet 

Efter förändringar gällande tillståndsplikt för tobaksprodukter samt 

att socialförvaltningen övertagit ansvar för tillsyn gällande 

tobaksprodukter, elektroniska cigaretter och vissa receptfria 

läkemedel, har förvaltningen uppdaterat riktlinjerna för dessa 

produkter. Riktlinjerna beskriver övergripande skyldigheter som 

åligger enligt lagstiftning samt målsättning gällande tillsyn och 

bemötande i Stockholm. Årliga tillsynsplaner upprättas och planen 

för 2021 beslutades av socialnämnden 26 januari 2021. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslag till riktlinjer 

för tobaksprodukter, elektroniska cigaretter, folköl och vissa 

receptfria läkemedel. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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§ 18 

Delegationsordning för Socialnämnden 2021 

Dnr 1.1.3-53/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner den reviderade 

delegationsordningen. 

2. Socialnämnden delegerar beslut av ärenden som anges i 

delegationsordningen till förvaltningschefen enligt 7 kap 5 § 

kommunallagen. 

3. Nämnden ger förvaltningschefen enligt 7 kap 6 § 

kommunallagen rätt att vidaredelegera ärenden som får 

beslutas av tjänsteperson till lägst den nivå som finns 

angiven i delegationsordningens kolumn ”lägsta nivå” 

4. Beslut som fattas med stöd av delegationsordningen ska 

anmälas i den ordning som anges i  delegationsordningen. 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden kan med stöd i kommunallagen uppdra åt presidiet, 

ett utskott, en ledamot eller ersättare att besluta på nämndens vägnar 

i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden. Socialnämnden har 

2019-06-16 fastslagit den nu gällande delegationsordningen.  

Förvaltningschefen har vid två tillfällen därefter fattat beslut om 

vidaredelegation i vissa ärendegrupper. Det uppstår kontinuerligt 

behov av ändringar och kompletteringar i nämnders 

delegationsförteckningar. Ändringar och kompletteringar beror i 

allmänhet på ändringar i lagstiftning, organisatoriska förändringar 

eller annat inom förvaltningen som påverkar beslutsfattande. Vid 

denna revidering har förvaltningen  tagit hänsyn till synpunkter i 

rapport från stadsrevisionen 2019. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner delegationsordningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 19 

Flytt av verksamheter inom socialförvaltningen 

Dnr 2.6.1-9/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Nämnden uppdrar till förvaltningschefen  att ingå nya 

hyresavtal för verksamheterna Skolfam, Mikamottagningen 

och Intro Stockholm efter godkännande i kommunstyrelsens 

ekonomiutskott 

2. Nämnden uppdrar till förvaltningschefen att upprätta nya 

andrahandshyresavtal med arbetsmarknadsnämnden och 

Region Stockholm som överensstämmer med huvudavtalets 

avtalslängd, ansvar och villkor. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 

Delar av socialförvaltningens verksamheter är i behov av nya 

lokaler. Verksamheten Skolfam är uppsagd från sin nuvarande 

lokal, Mikamottagningen behöver mer funktionella lokaler och Intro 

Stockholms nuvarande lokaler står inför omfattande renoveringar. 

Intro Stockholm kommer också att samverka och samlokaliseras 

med arbetsmarknadsförvaltningens verksamhet Etableringscentrum 

samt projektet Hållbar Etablering. Utifrån behovet har förvaltningen 

förhandlat fram ett förslag till hyresavtal i kontakten med 

fastighetsägaren Balder. Förslaget omfattar lokaler vid 

Medborgarplatsen 25 (Göta Ark-huset) som kommer att tomställas 

under våren 2021. I dagsläget finns där olika verksamheter, bland 

annat Södermalms stadsdelsförvaltning. De senare lämnar sina 

lokaler den sista april 2021 varför Balder erbjuder lokalerna till 

socialförvaltningen.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 20 

 

Anmälningsärenden 

 

A. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-03-18 

B. Protokoll från Individutskottet 2021-02-16 

C. Protokoll från Tillståndsutskottet 2021-02-10 

D. Tjänstemannabeslut enligt delegationsbestämmelser 

E. Inkomna skrivelser 

F. Beslut från IVO efter tillsyn av stödboendet 

Citylägenheterna, dnr 1.6.1-721/2020 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 20 

Övriga frågor 

- 
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§ 22 

Upphandlingsdokument för gemensam upphandling av 

- Avhopparverksamhet med syfte att ge stöd till personer 

som vill lämna kriminella eller våldsbejakande 

extremistiska miljöer och grupperingar 

Dnr 2.11.2-643/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 

avhopparverksamhet. 

 

2. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att fatta 

tilldelningsbeslut och vid behov avbryta upphandling. 

 

3. Socialnämnden ger socialdirektören i uppdrag att för nämndens 

räkning:  

- teckna ramavtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkända leverantörer, 

- häva samt säga upp ramavtal, 

- godkänna partsbyte 

- besluta om ändringar och tillägg till ramavtal som är 

förenliga med upphandlingslagstiftningen samt 

- förlänga  ramavtal. 

 

4. Socialnämnden ger socialdirektören möjlighet till delegering av 

åtgärderna i punkt 3.   

 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

   

 

 

Ärendet 

Socialnämnden, tillsammans med stadens stadsdelsnämnder, 

föreslås gemensamt upphandla avhopparverksamhet med syfte att 

ge stöd till personer som vill lämna kriminella eller våldsbejakande 

extremistiska miljöer och grupperingar. 

 

Insatsen har inte upphandlats tidigare inom staden. Då det inom 

Stockholm stad sedan år 2014 skett en ökning av enskilda som 

önskar bryta sig loss ifrån en kriminell gruppering eller en kriminell 

livsstil bedöms behov av gemensam upphandling föreligga.  
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Ramavtalet ska preliminärt börja gälla från och med den  

20 maj 2021 och löper med en tid om två år med möjlighet att 

förlänga ramavtalet med ett + ett år. 

 

Under år 2019 köpte staden enligt preliminära siffror platser inom 

avhopparverksamhet för cirka 8,5 miljoner kronor. Det beräknas att 

det totala kontraktsvärdet för ramavtalet uppgår till cirka 

35 miljoner kronor. Dock görs en reservation avseende det totala 

kontraktsvärdet eftersom det redan i dagsläget finns indikationer på 

att kostnaderna kommer att öka.  

 

Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU). Utvärderingen av det ekonomiskt 

mest fördelaktiga anbudet kommer att ske utifrån 

utvärderingsgrunden pris. För upphandlingen föreslås bifogat 

upphandlingsdokument. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 februari 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordförande ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag- 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Duarte Moreira (MP), tjänstgörande ersättaren Johan 

Kling (C), yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamöterna Lotten Hammar (S), Jackie Nylander (V) 

tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) yrkade bifall till 

eget förslag till beslut. 

 

Reservation 

Ledamöterna  Lotten Hammar (S) Jackie Nylander  (V), 

tjänstgörande ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1.Förvaltningens förslag om att upphandla avhopparverksamhet 

avslås  

2.Därutöver anförs följande  

För varje individ som får hjälp att lämna ett kriminellt liv minskas 

mänskligt lidande och samhällsresurser sparas. Det är bra att alltfler 

visar intresse för att lämna kriminaliteten. Vi vill att personer som 

behöver stöd för att lämna en kriminell livsstil ska få en första 

kontakt med staden inom 24 timmar. Det är av stor vikt att stödets 
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in snabbt när individen har uttryckt motivation att lämna det 

kriminella livet. Vår bestämda uppfattning är staden ska snabbt 

erbjuda insatser och säkerställa att de effektivaste metoderna 

används i stödet till individen.  

 

För en fungerande avhopparverksamhet är det viktigt att staden 

fortsätter ha ansvaret. Flera av de insatser som är aktuella i stödet 

till den som lämnar ett kriminellt liv är kopplade till stadens 

verksamheter. Verksamheter som till exempel socialtjänst, jobbtorg, 

vuxenutbildning och budget- och skuldrådgivningen ligger i staden 

och det är förutsättning att samarbetet är nära för att den enskilde 

ska få ett snabbt och bra stöd. Med en upphandling av 

avhopparverksamhet riskerar man att skapa dubbla strukturer och 

omvägar i stödet. Därför avslår vi förslaget om att upphandla denna 

oerhört viktiga verksamhet. Det är svårt att se samhällsvinsterna 

med den här upphandlingen. Det framstår mer som att det är viljan 

att privatisera som har varit den pådrivande faktorn.   

  

För oss är det obegripligt varför staden ska stressa genom en 

upphandling när det pågår ett arbete på nationell nivå mellan fler 

myndigheter i syfte att ta fram ett nationellt avhopparprogram. 

Delar av den nationella strategin har nyligen presenterats och 

myndigheterna trycker på att kommunerna är oerhört viktiga för ett 

lyckat arbete. Samt man flaggar för att kommunerna kommer att ha 

än mer samordnande roll. Myndigheterna fastslår att kommunen är 

den fasta punkten i ett avhopparärende.  

 

Inte heller man tagit hänsyn till att varningssignalerna som har lyfts 

med att upphandla avhopparverksamheten. Det finns en risk att 

kriminella grupperingar försöker ta sig in i upphandlingarna för att 

få ta del av skattemedel. Ytterligare en aspekt som saknas är att det 

finns inte mycket forskning kring avhopparområdet. Vilket innebär 

att man lägger ut en så viktig verksamhet trots risken att insatserna 

som ges är inte evidensbaserade. Skillnaden för staden är att man 

kan luta sig mot beprövad erfarenhet i arbetet med olika grupper.  

Det hade varit mer lämpligt att avvakta förslaget från 

Kriminalvården, Polismyndigheten, Statens institutionsstyrelse och 

Socialstyrelsen. 

 

Vi är medvetna om att stadsdelsnämnderna är i stort behov av att få 

struktur och stöd i olika delar som ingår i avhopparverksamheten. 

Ingen stadsdel ska känna att de är ensam i sitt arbete eller och inga 

stadsdelar ska riskera att teckna avtal med aktörer som i längden 

inte håller den nivå som man önskat.  Det är ett oerhört tungt och 

svårt arbete som kräver mycket av socialtjänsten. Samtidigt är vi 
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måna om att det inte råder skillnader i vilket typ av stöd som 

erbjuds till den som vill hoppa beroende på vilken stadsdel man 

vänder sig till. Därför vill vi att socialnämnden skyndsamt tar ett 

samlat grepp för att samordna och stödja stadsdelarna.  

 

Slutligen vill vi understryka vikten av att staden har ett nära 

samarbete med civilsamhället inom avhopparområdet. 

Civilsamhället sitter på kunskaper och metoder som är värdefulla i 

stödet för att samhället ska lyckas hjälp en människa att lämna en 

kriminell livsstil. Vi menar att det finns olika sätt att stödja och 

samarbeta med civilsamhället – genom bidrag, direktupphandlingar 

och IOP. För de som saknar förtroende för samhällets institutioner 

och kanske dra sig för att söka stöd och hjälp är civilsamhället 

oerhört viktig. Föreningslivet utgör ett viktigt komplement för att nå 

människor i behov och för att de ska få stöd. I arbetet för ett 

tryggare Stockholm är samverkan mellan olika samhällsaktörer 

central. ”  

 


